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تیم فوتبال اســـتقلال بعد از مصیبت هایی که بر ســـر پرداخت پول وینفرد شفر 

آلمانی متحمل شد و با مشکلات فراوان مطالبات این سرمربی را پرداخت کرد تا 

بالاخره پنجره های نقل و انتقالاتی اش باز شود مجدداً این روزها با یک گرفتاری 

بزرگ دیگر مبنی بر پرداخت مطالبات دیگر ســـرمربی خارجی سابق خود یعنی 

استراماچونی ایتالیایی مواجه شده و هر آن امکان دارد تا این حکم از سوی فیفا 

آمده و استقلالی ها یک بار دیگر برای پرداخت مطالبات این سرمربی خارجی نیز 

دچار دردسر شوند با این حال و در این بین تنها نکته قابل توجه و امیدوارکننده 

برای آبی ها این است که برخلاف برخی اخباری که طی چند روز اخیر در برخی 

محافل رســـانه ای منتشر شـــده این حکم یعنی رای صادره علیه استقلال برای 

پرداخت مطالبات اســـتراماچونی پنجره های این دوره اســـتقلالی ها را تهدید 

نمی کند و آنها می توانند با باز شدن پنجره بعد از پرداخت مطالبات شفر با خیال 

راحت و تا تاریخ ۲۸ آبان که پنجره های نقل و انتقالاتی فوتبال ایران بسته خواهد 

شد خریدهای جدید خود را ثبت کرده و از گرفتاری این موضوع رهایی پیدا کنند 

و این بدان معناســـت که تمامی بازیکنان جدید استقلال که برای فصل جدید 

به این تیم پیوستند با حل شدن مشکلات مربوط به رضایتنامه خود و اعلام رای 

کمیته تعیین وضعیت مشکلی برای ثبت قرارداد با آبی پوشان نخواهند داشت. 

حتی اگر طی روزهای آینده فیفا رای استراماچونی را نیز صادر کند بازیکنانی مانند 

رشید  مظاهری یا محمد نادری و حتی داریوش شجاعیان که فعلا کارت بازی اش 

طلسم شده و مشخص نیست چه زمانی دوباره می تواند به میادین برگردد از این 

جهت دچار مشکل نشده و ابدا ثبت قرارداد آنها ارتباطی با رای استراماچونی و 

بسته شدن احتمالی دوباره پنجره نقل و انتقالاتی استقلالی ها نخواهد داشت. 

 روند به چه شکل است؟ 

اگرچه مذاکرات برای بازگشت استراماچونی به استقلال در زمان سعادتمند به صورت 

جدی پیش رفت و مسئولان باشگاه ادعا کردند همان پولی که باید برای جریمه استرا 

بپردازند را به عنوان دستمزد قرارداد جدیدش پرداخت خواهند کرد اما در نهایت این 

اتفاق نیفتاد و مقرر شد تا طبق شکایت قبلی سرمربی ایتالیایی به فیفا، مطالبات و 

دستمزد سال دوم استراماچونی از سوی باشگاه به وی پرداخت شود البته در آن زمان 

ارقامی از حدود ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار یورو تا سه میلیون یورو نیز به گوش می رسید 

اما همان زمان نیز وکلای اســـترا اعلام کردند استقلال حدود یک میلیون و ۶۰۰ 

هزار یورو باید بابت مطالبات فصل دوم استراماچونی به این سرمربی پرداخت کند 

و نکته قابل توجه اینکه طبق آنچه که در قرارداد این سرمربی به ثبت رسیده آبی ها 

 در صورت ارسال حکم فیفا فقط یک هفته فرصت دارند تا مبلغ نهایی پرداختی به 

سرمربی ایتالیایی را با وی تسویه کنند هرچند طبق شواهد و تاریخچه احکام فیفا 

به نظر می رسد این موضوع در نهایت مورد موافقت فدراسیون جهانی فوتبال قرار 

نگرفته و در این بین فرصتی حدود ۴۵ روزه بدون گرندز رای برای استقلال جهت 

ارســـال لوایح دفاعی درنظر گرفته شـــده و به آبی ها داده خواهد شد تا آنها در این 

فرصت بتوانند ضمن اعتراض به رای موجود حدود دو تا سه ماه برای تسویه حساب 

با استراماچونی زمان بخرند. این درحالی است که اگر هم قرار به بسته شدن دوباره 

پنجره استقلال باشد این موضوع شامل پنجره فعلی آبی ها نمی شود و درصورتی 

که استقلال کار را به دادگاه عالی ورزش نکشد مطمئنا باز هم زمان کافی برای آنها 

برای تسویه حساب با سرمربی ایتالیایی وجود خواهد داشت. 

 از سایر طلبکاران چه خبر؟ 

در این مدت استقلالی ها گام های بزرگی برای تسویه حساب با طلبکاران خارجی 

خود برداشـــته و تقریبا پرونده های زیادی را بســـتند که در این بین می توان به 

پرونده وینفرد شفر، جباروف، بویان و باشگاه پاختاکور اشاره کرد. این در حالی 

است که طی روزهای گذشته اخبار متفاوت و متعددی از آخرین وضعیت پادوانی 

منتشر شد مبنی بر اینکه این بازیکن کار را به جاهای خطرناک کشانده و احتمالا 

استقلالی ها دردسر و مصیبت بزرگی را بر سر شکایت این مدافع برزیلی متحمل 

خواهند شـــد. این درحالی است که به خاطر این مدافع که چند فصل پیش در 

بازی با فولاد مصدوم شده و خانه نشین شد اتفاق جدیدی رخ نداده و همانطور 

که در گذشـــته وجود داشت این مدافع برزیلی ۱۰۰ هزار دلار مطالبات خود از 

باشگاه استقلال را نپذیرفته و بابت غرامت از کار افتادگی به دادگاه عالی ورزش 

شکایت کرده و مبلغ ۹ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار از استقلال درخواست کرده است. 

پادوانی که این روزها در برزیل مشـــغول فیزیوتراپی و اقدامات درمانی هست به 

تازگی دوباره این شـــکایت خود را پیگیری کرده و درصدد آن است تا استقلال را 

با پرداخت غرامت بزرگی مواجه کند اما برخلاف برخی اخبار هنوز رای جدیدی 

از سوی دادگاه عالی ورزش صادر نشده هرچند تاریخچه صدور آرا در کاس نشان 

می دهد که معمولا دادگاه عالی ورزش آرای مربوط به فدراسیون جهانی فوتبال 

را رد نکرده و مطابق با آن رای می دهد که در این صورت خطر بزرگی نیز از ســـر 

استقلال خواهد گذشت چراکه با رقم فعلی دلار درصورتی که پادوانی حرف خود 

را به کرســـی بنشـــاند رقمی حدود ۲۵۰ میلیارد تومان فقط بابت غرامت به این 

مدافع برزیلی باید از سوی باشگاه ایرانی پرداخت شود. 

درخصوص دیگر طلبکار خارجی استقلال یعنی بودروف بلغاری که حدود ۱۳۰ 

هزار دلار از باشـــگاه ایرانی طلبکار است نیز شـــنیده می شود شکایت باشگاه 

اســـتقلال از این بازیکن همچنان در جریان است و آبی ها منتظرند تا رای فیفا 

برای این بازیکن که در زمان مجیدی با قراردادی ۶ ماهه به اســـتقلال پیوســـته 

بود اعلام شـــود تا با بسته شدن این پرونده و البته تعیین تکلیف پرونده پادوانی 

و اســـتراماچونی تقریبا تکلیف تمامی طلبکاران خارجی استقلال تا دو سه ماه 

آینده بسته شود. 

 یک مدیر استقلال: استرا تهدید جدیدی نیست

یکی از مدیران استقلال درخصوص اینکه اگر حکم استراماچونی بیاید می تواند 

جلوی این پنجـــره را بگیرد یا خیر به »فرهیختگان« گفت: »اصلا به هیچ عنوان 

چنین چیزی مطرح نیست فعلا که چنین حکمی نیامده اما اگر هم بیاید به این 

پنجره ربطی پیدا نمی کند و بازیکنانی که فعلا نتوانســـتند قرارداد خود را ثبت 

کنند مشـــکلی برای این اتفاق نخواهد داشت و این اخباری که منتشر می شود 

پایه و اســـاس ندارد و نمی دانم روی چه حسابی منتشر می شود اگر هم حکمی 

برای استراماچونی بیاید فرصت کافی داریم.« 

وی درباره اینکه چطور در زمان ســـعادتمند گفته می شـــد باید یک هفته ای با 

اســـتراماچونی تسویه حساب کرد، گفت: »در قرارداد استراماچونی نوشته شده 

است که کلیه مبالغ طی یک قسط و در هفت روز از زمانی که فیفا رای می دهد 

پرداخت شود حالا اینکه فیفا این موضوع را مورد استناد قرار دهد یا خیر دست 

خودشان است و ممکن است بگوید طبق قرارداد باید این اتفاق بیفتد که البته 

با توجه به اینکه فدراسیون جهانی سعی می کند همیشه حد تعادل را نگه دارد 

بعید اســـت فقط یک هفته برای پرداخت فرصت داده و احتمال دارد تا ۴۵ روز 

این زمان را به درازا بکشد اما اگر حکم یک روز هم زمان داشته باشد ارتباطی به 

این پنجره نخواهد داشت و برای پنجره بعدی اقدامات لازم انجام خواهد شد.« 

این مقام مســـئول در استقلال درباره اینکه رقم یک میلیون و ۶۰۰ هزار یورویی 

برای اســـتراماچونی تعیین شـــده است، گفت: »از اول هم همین رقم بود و عدد 

جدیدی نیست البته رای که هنوز مشخص نشده و این ادعای سرمربی ایتالیایی 

اســـت اما به نظر من فکر می کنم حدود ۸۰ تا ۹۰ درصد این مبلغ شـــامل حکم 

استقلال شده و باید این پول پرداخت شود.« 

وی درباره پادوانی گفت: »شـــکایت اولیه پادوانی همان ۹ میلیون و ۲۰۰ هزار 

دلار بود اما از رســـانه ها تعجب می کنم که چطـــور بعد از حدود چند ماه دوباره 

اخبار را هم زده و از دل آن سعی می کنند خبر جدیدی را به بیرون منتشر کنند. 

پادوانی همان زمان هم که به فیفا شکایت کرده بود ۹ میلیون و ۲۰۰ هزار دلار 

درخواست غرامت کرده بود که فیفا این موضوع را قبول نکرده و اعلام کرده بود 

باید صد هزار دلار پرداخت شـــود که در نهایت او به دادگاه عالی ورزش شکایت 

کـــرد. حال اینکه چه زمانی دادگاه پادوانی انجام شـــده و زمان آن کی خواهد 

بود ما اطلاعی نداریم چون هنوز زمانی برای رسیدگی به درخواست این مدافع 

برزیلی تعیین نشده است.«

 

 پنجره های بعدی در خطر

با همه این تفاســـیر به نظر می رسد که اســـتقلالی ها هنوز از خطر شفر رهایی 

پیدا نکرده باید با مشکل بزرگ استراماچونی دست و پنجه نرم کنند و اگر تدبیر 

بزرگی در این خصوص نشود مطمئنا مشکلاتی که بر سر پنجره فعلی این باشگاه 

ایجاد شـــد دوباره در نیم فصل و فصل بعد تکرار خواهد شد که خبر خوبی برای 

استقلال و هوادارانش نیست. 
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  گفت وگو

تیـــم تراکتور تبریز با مدیریت جدید و حضور علیرضا منصوریان شـــکل 

جدیدی به خود گرفته و کاملا مشخص است تفکرات تازه ای در این باشگاه 

درجریان است. با این حال این تیم همواره حواشی مربوط به خود را دارد و 

آنقدر این حواشی دربدنه باشگاهی چون تراکتور پررنگ به نظر می رسد 

که بدون شک به سوژه بحث برانگیز تبدیل می شود. البته علیپور همواره 

تلاش کرده با بی اهمیت جلوه دادن بســـیاری موارد از این حساسیت ها 

بکاهد ولی نام تراکتور همچنان دلیلی است برای سوژه های قابل بحث. 

خصوصا اینکه بازیکنانی از این تیم جدا و نفراتی جذب شده اند که همگی 

مشکل فسخ یک طرفه دارند و کار به اعتراض و شکایت کشیده است. با 

این حال مدیرعامل تراکتور می گوید که در اکثر این پرونده ها پیروز خواهند 

بود. گفت وگوی »فرهیختگان« با محمد علیپور را در ادامه می خوانید. 

 به نظر می رســـد شکاری برای انتقال به اسپانیا قراردادش را فسخ کرده. 

آیا با این موضوع مشکلی دارید؟ 

قبلا پیشنهادی بود ولی آن موضوع منتفی شد. ما در مذاکره با مدیربرنامه های 

این بازیکن صلاح دیدیم که امسال در تیم تراکتور باشند، چراکه سال آسیایی 

تیم ماســـت و برای او هم خوب است. شاید به این شکل بتواند پیشنهادهای 

بهتری داشته باشد. در ابتدا این پیشنهاد اسپانیایی مطرح شد ولی در ادامه 

منتفی شد. مگر اینکه دوباره پیشنهاد داده باشد که من از آن اطلاعی ندارم. 

اگر غیر از این است این بازیکن در تیم تراکتور چه مشکلاتی داشت که 

می خواهد در تیمی به جز تراکتور بازی کند و حتی زمزمه هایی از تیم های 

سایپا و گل گهر و حتی پرسپولیس شده است. 

از نظر من هیچ مشـــکلی نداشـــته ولی اتفاقاتی او را به این سمت سوق داده 

است. بازیکنان در یکی، دو سال اخیر قراردادهایی امضا کرده اند که با توجه 

به افزایش قیمت ارز خواهان تغییر آنها شدند، می خواهند قراردادشان اصلاح 

شود یا افزایش پیدا کند و از این قبیل حرف ها. 

 یعنـــی شـــکاری خواهان افزایـــش مبلغ قرارداد بود و شـــما نپذیرفتید 

درنتیجه فسخ کرد؟

اصلا قرار بود این کار را انجام دهیم. به او گفتم سرفرصت در این مورد صحبت 

می کنیم ولی این اتفاقات رخ داد و نشـــد که بـــا هم صحبت کنیم. من بعید 

می دانم غیر از رای به نفع باشـــگاه رای دیگری صادر شـــود ولی باز هم کمیته 

تعیین وضعیت باید تصمیم بگیرد. من نمی توانم ورورد کنم ولی بعید می دانم 

رای به نفع ما نباشد. 

 اگر رای به نفع شما شود باز هم خواهان او هستید؟ 

این مدیربرنامه ها هســـتند که بیشتر این بازیکنان را تحت تاثیر قرار می دهند. 

به آنها وعده های آنچنانی می دهند و این بازیکنان جوان را وسوسه می کنند. 

به نظر من شکاری اشتباه کرده است و از این کارها نتیجه نمی گیرد. اگر نتیجه 

نگیرد هم برگشت دوباره به تیم تراکتور برایش سخت خواهد بود. ما برایش برنامه 

تنبیهـــی داریم و از طرفی بازیکنی که چنین کارهایی می کند قطعا به درد تیم 

نخواهد خورد. او خودش این مشـــکلات را به وجود آورده است. بعد از فسخ و 

زمانی که هنوز موضوع رســـانه ای نشده بود، متوجه اقدام شکاری شدم. به او 

گفتم برو فسخت را پس بگیر و قبل از اینکه اتفاقی رخ دهد به تمرینات برگرد 

ولی قبول نکرد. اتفاقی اســـت که رخ داده و باید منتظر تعیین تکلیف ازسوی 

دوستان در کمیته تعیین وضعیت باشیم. 

 تکلیف بابایی چه شـــد؟ بالاخره بازیکن شماســـت یا به ماشین ســـازی 

برمی گردد؟ 

ما با این بازیکن مشکلی نداریم. البته در ابتدای مذاکرات 

مشکلاتی داشـــتیم ولی این موانع برطرف شد و فقط یک 

مشکل کوچک مانده که یک اختلاف سلیقه جزئی است. ما 

تلاش می کنیم این اختلاف سلیقه ها هم برطرف شود، چراکه 

او هم علاقه مند به حل مشکل است. اگر به تیم ما نیاید بازیکن 

ماشین سازی است و خدا را شکر بی تیم نمی ماند. 

از پرونده هـــای بازی که در کمیته تعیین وضعیت دارید 

چه خبر؟ 

هنوز از پرونده بازیکنانی که ما از آنها شکایت کرده بودیم 

یا تیم های قبلی آنها از ما شـــکایت کرده بودند، خبری 

نیست. هیچ اتفاق جدیدی رخ نداده است. یکی، دو روز 

پیش جلسه رسیدگی به پرونده رشید مظاهری برگزار شد 

و فکر می کنم رای نهایی تا دو، سه روز دیگر به ما ابلاغ 

شود و تا هفته آینده به دست مان برسد. 

واسعی هم که با شما قرارداد بسته خیلی از فسخ 

با باشـــگاه پیکان مطمئن اســـت. شما چه فکر 

می کنید؟ 

آنچه ما درمورد این فســـخ دیدیم، مطمئن است و 

ایرادی ندارد، مگر اینکه در روزهای اخیر اتفاقات 

دیگری رخ دهد و ما درجریان نباشـــیم. تا جایی 

که مـــن می دانم این پرونده نیز می تواند به نفع ما 

رقم بخورد ولی این موارد درحوزه تخصص دوستان 

در فدراسیون است و بهتر است من در این موارد با 

قاطعیت نظر ندهم. 

 برخی تصور می کردند نمی توانید از واسعی استفاده کنید ولی به راحتی 

او را در بازی اول به میدان فرستادید!

خوشبختانه مسئولان باشـــگاه نفت مسجدسلیمان مطلع بودند تا زمانی که 

حکم صادر نشـــود، نمی توانند اعتراضی کنند ولی نمی دانم چرا علیه باشگاه 

ما شـــیطنت هایی می شـــود. من چون قبلا در این باشگاه نبودم خیلی 

درجریان این موارد نیستم ولی احساس می کنم برخی نمی خواهند 

کارها در این تیم خیلی هم به درستی انجام شود و نتیجه خوبی بگیرم. 

دلیل این موضوع را نمی دانم و حتی آدم هایی را هم که این کارها را 

می کنند، نمی شناسم ولی این شیطنت ها وجود دارد. 

عملکرد تیم تراکتور در هفته اول مسابقات چطور 

بود؟ 

من که بازی های فصل قبل تیم تراکتور را ندیدم 

ولی آنهایی که در این تیم بودند، می گویند 

شـــروع ما در این فصل بهتر از فصول قبل 

است. البته تا هفته چهارم، پنجم عیار تیم ها 

مشخص نیســـت. با این حال باید حوصله 

کنیم، چراکه تیم مان تمرینات را دیر شروع 

کرد و هنوز ازنظر بدنی آماده نیست. عضلات 

بازیکنان ســـنگین است و کارهایی که توقع 

مـــی رود نـــدارد، با این حال مـــن مثل همه 

تیم های حاضر در لیگ امیدوارم.

با توجه به بازی هفته اول تیم تان برای بازی 

با نساجی آماده اید؟ 

در بازی با نســـاجی اتفاقات دیگری می افتد. باید 

سه، چهار هفته صبر کنیم تا مشخص شود عیار این 

تیم چقدر است. درهرحال باید امیدوار بود. حریفان 

همه قدرتمند و با انگیزه هستند. هفته های اول لیگ 

اســـت و برای قضاوت زود است. باید صبوری کرد تا 

وضعیت تیم ها در چند هفته پیش رو مشخص شده و 

بعد درمورد تیم ها قضاوت کنیم. 

مدیرعامل تراکتور در گفت وگو با »فرهیختگان«: رای مظاهری تا دو روز آینده ابلاغ می شود

شکاری اشتباه کرد و نتیجه نمی گیرد، اختلاف با بابایی جزئی است
مدارک فسخ واسعی با پیکان را دیدم، مطمئن است

وزارت ورزش به دنبال استعلام برای مددی و سایر گزینه ها 

استقلال هم صاحب مدیرعامل می شود
فرهیختگان بعد از برکناری احمد ســـعادتمند باشگاه استقلال با سرپرستی 

احمد مددی اداره می شـــود و این درحالی اســـت که طی روزهای گذشـــته 

برخی اخبار حکایت از آن داشـــت که وزارت ورزش اراده جدی برای انتخاب 

مدیرعامل استقلال نداشته و قرار است فعلا با همین دست فرمان کار آبی ها 

ادامه پیدا کند. اعضای هیات مدیره نیز نســـبت به روند فعلی بی میل نبوده 

و اعتقاد دارند فعلا بهتر اســـت کارها زیرنظر سرپرست انجام شود و عجله ای 

برای انتخاب مدیرعامل نیست. 

بااین حال در جلسه حدود یک ماه پیش مجلسی ها با پیشکسوتان استقلال 

و برخی اعضای وزارت ورزش این اولتیماتوم داده شـــده که طی دو سه هفته 

آینده هرچه ســـریع تر مدیرعامل استقلال انتخاب شود که البته شامل مرور 

زمان شـــد. از سوی دیگر چند روز پیش و با به پایان رسیدن دوران سرپرستی 

احمد رسول پناه به سرعت ســـمیعی به عنوان مدیرعامل پرسپولیس انتخاب 

شـــد و او کارش را در این باشگاه آغاز کرد تا این موضوع مورد انتقاد هواداران 

و پیشکســـوتان اســـتقلال قرار بگیرد که چطور با اینکه ســـعادتمند زودتر از 

رسول پناه برکنار شد اما هنوز اراده ای برای انتخاب مدیرعامل جدید استقلال 

در وزارت ورزش وجود ندارد. 

بااین حال و طبق آخرین اخبار رسیده به »فرهیختگان« برای پیدا شدن مورد 

مناسب و فردی که بتواند عنان کار در استقلال را در اختیار بگیرد، مدت هاست 

جلســـات متعددی در همین زمینه در وزارت ورزش درحال برگزاری است و به 

نظر می رسد اراده فوق برای انتخاب مدیرعامل استقلال به  وجود آمده و فقط 

برخی بررســـی ها و استعلام ها باقی مانده است تا مدیرعامل بعدی استقلال 

مشخص و معرفی شود. در این زمینه طی روزهای گذشته نام چندین نفر نیز 

مطرح شد که عده ای از آنها توسط وزارت ورزش از گردونه خارج شده و عده ای 

دیگر با عجله مبنی بر رســـانه ای کردن نام خود این فرصت را سوزاندند اما از 

وزارت خبر می رســـد به جز برخی گزینه های مدنظر وزیر و اطرافیان او، احمد 

مددی سرپرســـت باشگاه نیز که مورد حمایت معاون وزیر قرار دارد و اقدامات 

را بـــا هماهنگـــی و هدایت او پیش می برد، به عنوان یـــک گزینه جدی برای 

مدیرعاملی استقلال نامش مطرح بوده و در این زمینه فقط برخی استعلام ها 

از چند وزارت و نهاد های نظارتی و بازرسی باقی  مانده است. 

طبق برخی صحبت ها از وزارت ورزش به نظر می رسد با برگزاری جلسه بعدی 

هیات مدیره اســـتقلال در آینده نزدیک احتمالا تکلیف مدیرعامل استقلال 

مشخص خواهد شد. 

نیلوفرمژدهی
روزنامه نگار


